
PROTOKÓŁ NR IX/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 30 czerwca 2015 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radna nieobecna Joanna Maria Kantor 
 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM IX SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał. Przewodniczący rady poinformował obecnych, że sesja jest rejestrowana. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie w sprawie propozycji 
zmiany porządku obrad sesji. 
Radny Karol Kalinka w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zmiany odpłatności za wejście na basen w Żmigrodzie.`  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że opłata za basen została 
wprowadzona przez zarządzających basenem, dlatego zasadne jest, aby propozycje 
stawek przekazać dla zarządzającego basenem i poprzez negocjacje ustalić 
wysokość stawek. Rada nie podejmowała uchwały w sprawie cen biletów za basen i 
w tej chwili nie musi na gorąco takiej uchwały podejmować. 
Radny Karol Kalinka poprosił o informacje, kiedy będzie najbliższa sesja, na której 
Rada będzie mogła zając się tą uchwałą.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz ponownie przypomniał, że Rada nie 
podejmowała uchwały w sprawie odpłatności za basen, ale organ zarządzający tj. 
Dyrektor ZPK.  
Radny Karol Kalinka dodał, że podtrzymuje wniosek w sprawie wprowadzenia 
projektu uchwały do porządku sesji.  
Radny Rafał Zagórski powiedział, że temat jest ważny i należy go przedyskutować. 
Radny poinformował, że w miesiącu lipcu odbędzie się posiedzenie komisji socjalnej, 
która będzie omawiała temat funkcjonowania basenu, ponieważ taki temat ma w 
planie pracy. Na zakończenie p. Radny powiedział, że komisja zajmie się tym 
tematem. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że tematem stawek za basen 
zajmie się komisja socjalna, na posiedzenie zostanie zaproszony wnioskodawca 
projektu uchwały i dyrektor ZPK. 
Radny Karol Kalinka ponowie zwrócił się do Przewodniczącego rady o 
przegłosowanie jego wniosku w sprawie wprowadzenia projektu uchwały w sprawie 
stawek za basen do porządku sesji. 
Przewodniczący rady skierował do radnych zapytanie, czy są inne propozycje w 
sprawie wniosku złożonego przez radnego Kalinkę.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek radnego 



Karola Kalinki w sprawie wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały w 
sprawie odpłatności za basen. 
Wniosek otrzymał: 4 głosy „za”, 7 głosów „przeciw” i 3 głosy „wstrzymujące”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wniosek radnego Karola 
Kalinki nie uzyskał większości. 
Radni nie zgłosili innych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że porządek sesji nie został 
zmieniony. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru sekretarza. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę radnego Patryka 
Andrzejewskiego.  
Radny Patryk Andrzejewski wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Patryka 
Andrzejewskiego Sekretarzem obrad. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
za 2014 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków po zapoznaniu się:. 

 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2014 r., 

 ze sprawozdaniem finansowym Gminy Żmigród za 2014 r. 

 z uchwałą nr V/92/2015 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
15.04.2015 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Żmigród 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2014 r.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Skarbnik o odczytanie ważnych 
sentencji uchwały.  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy Żmigród odczytała najistotniejsze 
fragmenty uchwały (kserokopia uchwały nr V/92/2015 stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu). 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosów „za”  
    2 głosy „przeciw” 
    0 głosów „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.55.2015 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Żmigród z 
tytułu wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków po zapoznaniu się :. 

 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2014 r., 

 ze sprawozdaniem finansowym Gminy Żmigród za 2014 r., 

 z uchwałą nr V/92/2015 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
15.04.2015 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy 
Żmigród sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2014 r.  

 z uchwałą KR z dnia 21.05.2015 r. w sprawie wniosku o udzielenie 



absolutorium Burmistrzowi Gminy Żmigród za 2014 r. ( kserokopia uchwały 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu), 

 z wnioskiem i opinią KR z dnia 21.05.2015 r. w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Gminy Żmigród za rok 2014  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił radną Bożenę Żołnierowicz 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej o odczytanie dokumentów. 

Radna Bożena Żołnierowicz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała 
wniosek i opinię ( kserokopie dokumentów stanowią załącznik nr 6 i 7 do protokołu).  

 z uchwałą nr V/139/2015 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
09.06.2015 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Żmigród za 2014 r. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał uchwałę nr V/139/2015 ( kserokopia 
uchwały stanowi złącznik nr 8 do protokołu). 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             2 głosami „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.56.2015 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie zmiany uchwały nr 0007.XXIII.161.2012 Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 27 września 2012 r. w sprawie podziału gminy na 
stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych 
komisji wyborczych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski odniósł się do zapisów uchwały, które dotyczą siedziby 
obwodowej komisji wyborczej w Żmigródku, czy przy wyborach parlamentarnych 
siedzibą obwodowej komisji będzie Spółdzielnia „Rola”. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.57.2015 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie  powołania Zespołu do  opiniowania 
kandydatów na ławników. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni zaproponowali do składu Zespołu: 
Radną Halinę Szaniawska -przewodnicząca  
Radnego Karola Stanisława Kalinkę – członek 
Radna Marię Czesławę Rybka – członek  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy  Nr 0007.IX.58.2015 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie przyjęcia Strategii Zrównoważonego Rozwoju 
Gminy Żmigród na lata 2015-2020. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”  
             0 głosów „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.59.2015 
 

Projekt uchwały nr 6 zmieniający uchwałę nr 0007.V.31.2015 Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie z dnia 25 lutego 2015 r. w sprawie określenia kryteriów na drugim 
etapie postepowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Żmigród, przyznania tym kryterium liczby punktów oraz określenia 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.60.2015 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie nadania nazwy skwerowi w Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”  
             0 głosów „przeciw” 
             1 głosem „wstrzymującym ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.61.2015 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków.  
Radny Leszek Kraszewski złożył podziękowania dla Pana Waldemara Wysockiego 
Starosty Powiatu Trzebnickiego za przekazanie dotacji na remont kościoła w 
Żmigrodzie.  
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.62.2015 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu przy ul. Kolejowej w 
Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.63.2015 
 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 212/4 obręb Garbce. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 



Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za”  
            1 głosem „przeciw” 
            1 głosem „wstrzymującym ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.64.2015 
 

Projekt uchwały nr 11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Żmigród” dla części obrębu geodezyjnego Garbce. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.65.2015 
 

Projekt uchwały nr 12 w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  zmiany 
„Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego  
gminy Żmigród”  dla części  obrębu geodezyjnego Sanie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.66.2015 
 
Projekt uchwały nr 13 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Żmigród” dla części obrębu geodezyjnego Dębno. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za”  
            0 głosów „przeciw” 
            2 głosami „wstrzymującymi ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.67.2015 
 

Projekt uchwały nr 14 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Żmigród” dla części obrębu geodezyjnego Borzęcin. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.68.2015 
 

Projekt uchwały nr 15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Żmigród” dla części obrębu geodezyjnego Korzeńsko. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.69.2015 
 

Projekt uchwały nr 16 w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa 
Gminy Żmigród w Stowarzyszeniu „Partnerstwo dla Doliny Baryczy” z siedzibą 
w Miliczu w okresie programowania 2014-2020. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.70.2015 
 

Projekt uchwały nr 17 w sprawie utworzenia oraz nadania statutu jednostce 
budżetowej pod nazwą „Placówka Wsparcia Dziennego w Żmigrodzie”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosami „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.71.2015 
 

Projekt uchwały nr 18 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za”  
            1 głosem „przeciw” 
            2 głosami „wstrzymującymi ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.72.2015 
 

Projekt uchwały nr 19 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Żmigród na rok 2015 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Karol Kalinka poruszył temat budowy Kampusu przy OSIR w Żmigrodzie. 
Radny poinformował, że w czasie kampanii wyborczej p. Burmistrz mówił, że gmina 
nie poniesie żadnych kosztów związanych z budową Kampusu. Obecnie w budżecie 
gminy zostały zabezpieczone środki w kwocie 300 tys. zł na zakup działki, ponadto 
nie ujawniono kosztów przyłączy do działki. Radny skierował zapytanie, czy jest to 
zasadne skoro gmina posiada własne działki. Ponadto gmina ponosi już koszty, a nie 
wiadomo, czy ta inwestycja będzie miała rację bytu, powiedział Radny Kalinka. Na 
zakończenie p. Radny powiedział, że złoży do p. Burmistrz pismo w sprawie 
przedstawienia szczegółowej informacji na temat kosztów związanych z budową 
Kampusu. 
Burmistrz Robert Lewandowski skierował zapytanie do radnego Kalinki, jaką 
działkę gminną proponuje przeznaczyć na wybudowanie Kampusu. 
Radny Karol Kalinka odpowiedział, że działkę, która jest w zasobie gminy, aby nie 
ponosić dodatkowych kosztów, kiedy gminy jest zadłużona. Natomiast zakup działki, 
doprowadzenie mediów jest dość kontrowersyjne, dodał p. Radny. Na zakończenie p. 
Radny wspomniał o działka ANR, z których można byłoby skorzystać. 



Burmistrz Robert Lewandowski poprosił radnego Kalinkę o informację, na której 
działce gminnej zlokalizowałby budowę Kampusu. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że na teraz nie wie, na jakiej działce, ponieważ 
musiałby poznać lokalizację działek, ale tylko w ostateczności zdecydowałby się na 
zakup działki.  
Burmistrz Robert Lewandowski odnosząc się do wypowiedzi radnego Kalinki, 
powiedział, że w wyniku przeprowadzonej analizy jest to właśnie ostateczność i jest 
to najlepsza lokalizacja. Działka, na której zostanie wybudowany Kampos przylega 
do kompleksu OSIR-u, również może służyć do rozbudowy OSIR-u. Wartość 
inwestycji, która jest zakładana to ponad 9 milionów złotych. Koszt mediów jest 
niewielki i może zamknąć się kwota kilkudziesięciu tysięcy złotych.  Ponadto każda 
gmina, która dobrze gospodarzy chciałaby skorzystać z takiego prezentu. Gmina 
Żmigród zabiegała o tą inwestycję i wygrała z kilkoma gminami. Burmistrz odniósł się 
do słów radnego Kalinki w sprawie obietnic wyborczych mówiąc, że właśnie je 
realizuje, natomiast kontrkandydaci wątpili w realizację tej inwestycji. Gmina Żmigród 
nie będzie partycypować w budowie Kampusu, a jedynie w zakupie działki, na której 
Kampus zostanie wybudowany.  Inwestycja budowa Kampusu jest potrzeba, 
ponieważ nie tyle domyka funkcję ośrodka sportu, ale jest niezbędna ze względu na 
miejsca noclegowe. Wszyscy powinniśmy zabiegać o to, aby ta inwestycja została 
zrealizowana. Natomiast p. radny chciałby głosować tylko za inwestycjami, które są 
pewne, ale należy podejmować ryzyko i realizować inwestycje, zakończył p. 
Burmistrz.    
Radny Karol Kalinka w odniesieniu do wypowiedzi p. Burmistrza powiedział, że 
zanim podejmie się decyzję, należy zapoznać się z jak największą ilością danych. 
Obecnie p. Burmistrz informując o inwestycji mówi, że może…, dodał radny Kalinka. 
Na zakończenie radny Kalinka powiedział, ze baza noclegowa jest potrzebna, oby to 
się nie skończyło tak, jak budowa hotelu przy obwodnicy. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że działkę pod budowę hotelu kupił 
prywatny inwestor, dodając, że z informacji, które posiada, inwestor chce pozyskać 
dofinansowanie. Pan Burmistrz poprosił radnego Kalinki, aby nie puszczał takich 
informacji.  
Radny Leszek Kraszewski na wstępie powiedział, od kiedy jest radnym zawsze 
zabiegał, aby teren przy basenie został pozyskany przez gminę. Następnie p. Radny 
odniósł się do tematu kupna działki, czy została zawarta umowa przedwstępna, 
ponieważ może dojść do takiej sytuacji, że sprzedający zażąda wyższej kwoty. Na 
zakończenie p. Radny poprosił o informację, czy rzeczoznawca podpisał się pod 
wyceną działki. 
Burmistrz Robert Lewandowski odnosząc się do wypowiedzi radnego 
Kraszewskiego powiedział, że negocjacje w sprawie zakupu działki nie były łatwe w 
sprawę zaangażował się radny Zagórski i została wynegocjowana kwota w 
wysokości 300 tys. zł. Jeżeli rada przegłosuje dzisiejsza zmianę do budżetu, to 
będzie w pełni umocowany, dodał p. Burmistrz, aby doprowadzić do kupna działki. W 
sprawie pozyskania terenów od Agencji p. Burmistrz powiedział, że gmina zabiega o 
ten teren. Agencja kontroluje tego rodzaju działania, ponieważ jest to majątek skarbu 
państwa. 
Radny Karol Kalinka poprosił o informację w sprawie wywłaszczenia działki na 
cele publiczne.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił, aby nie zadawać pytań związanych 
z kampania wyborczą  
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za”  
            2 głosami „przeciw” 



            1 głosem „wstrzymującym ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.73.2015 
 
Projekt uchwały nr 20 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski poprosił o informację w sprawie kosztów budowy ronda, 
ponieważ w prasie ukazały się informacje, że rondo będzie kosztować milion złotych, 
kiedy na komisjach burmistrz mówił o kosztach budowy w wysokości 500 tys. zł. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że informacje w sprawie budowy 
ronda ukazały się w gazecie Nowej. W budżecie gminy zostały zapisane środki w 
wysokości 530 tys. zł, ale na dziś trudno wyrokować o kosztach budowy, ponieważ 
nie ma kosztorysu inwestorskiego. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że do 
ronda dochodzą cztery drogi: jedna powiatowa, dwie wojewódzkie, jedna gminna. 
Może starostwo rozważyłoby pomoc finansową w budowie ronda i tak gmina 25%, 
starostwo 25% i drogi wojewódzkie 50%, jest to wniosek ustny do rozważenia przez 
Pana Starostę, dodał p. Burmistrz. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego w odniesieniu do 
wniosku p. Burmistrz powiedział, że proponuje poczekać dwa lata do czasu otwarcia 
drogi S5.Po tym okresie ruch w Żmigrodzie ulegnie zmniejszeniu, ponieważ po 
modernizacji kolei pociągi będą jeździły z prędkością 160 km i przejazd na ul. 
Sienkiewicza będzie cały czas zamknięty, a tym samym ruch samochodowy będzie 
kierował się na węzeł w Korzeńsku lub Borzęcinie. 
Radny Karol Kalinka poprosił o informację w sprawie dotacji dla MZGK. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dotacja dla MZGK wynosi  
3.000.056,056 zł, a zmiana dotyczy załącznika nr 3 zwiększenie środków na drogi w 
kwocie 120 tys. zł. 
Radni nie zgłosili innych wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za”  
            2 głosami „przeciw” 
            1 głosem „wstrzymującym ” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.74.2015 
 

Radna Halina Szaniawska nie brała udziału w głosowaniu. 
 

Projekt uchwały nr 21 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 
dla przeprowadzenia głosowania w referendum ogólnokrajowym, zarządzonym 
na dzień 6 września 2015 r. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (14 głosów „za”)  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.75.2015 
 

Projekt uchwały nr 22 w sprawie zmiany uchwały nr 0007.XXVIII.200.2012 Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie wyboru metody 
ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki opłaty za 
pojemniki o określonej pojemności. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję. 



Komisja Rolna, Przemysłu i Socjalna skierowały projekt uchwały na sesję z 
wnioskiem o przyjęcie stawek: 
10.50 zł za zbieranie i odbieranie selektywne 
21 zł za zbieranie i odbierane nieselektywne. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że z uwagi na kontrowersyjną podwyżkę chciałby 
temat wyjaśnić poprzez zorganizowanie spotkania z mieszkańcami i 
przedstawicielami wspólnot mieszkaniowych, ponieważ podczas prac komisji wynikło 
to zagadnienie, dlatego proponuje zdjęcie tego projektu uchwały z porządku obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że proponowana stawka za śmieci 
była inna, ale na komisji wypracowano stawkę kompromisową, która została przyjęta 
przez większość radnych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie wniosku 
złożonego przez radnego Karola Kalinkę. 
Wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały nr 22 otrzymał: 
3 głosy „za”, 5 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących”. 
Wniosek nie został przyjęty. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie wniosku 
przyjętego przez radnych na komisji. 
Wniosek w sprawie stawek za zbiórkę odpadów i tak: 10.50 zł za zbieranie i 
odbieranie selektywne i 21 zł za zbieranie i odbierane nieselektywne otrzymał: 8 
głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”. 
Wniosek został przyjęty. 
Radny Rafał Zagórski wyjaśnił, że wstrzymał się w głosowaniu, ponieważ uważa, że 
podwyżka nie rozwiąże braków finansowych, które powstały w wyniki wprowadzenia 
ustawy śmieciowej. Kontynuując temat radny powiedział, że problem z segregacją 
śmieci polega na tym, że mieszkańcy, którzy zadeklarowały, że będą śmieci 
segregować tego nie robią i gmina z tego powodu musi wydatkować większe środki 
przy oddawaniu śmieci.  Największy problem z udowodnieniem złej segregacji 
występuje w zasobach budynków wielorodzinnych i co zostało zrobione, aby 
udowodnić złą segregację dla tych mieszkańców. Na zakończenie p. Radny jeszcze 
raz zapytał, czy podwyżka jest wyjściem z sytuacji, a zarazem nie robimy nic, aby 
być konsekwentnym w stosunku do osób, które nie segregują śmieci, choć złożyli 
deklarację, że będą to robić.   
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że gmina ma problem ze śmieciami, a 
głownie przez niesegregowanie, a to rzutuje na finanse gminy. Następnie p. Radny 
nawiązał do rządów w kraju, że społeczeństwo jest łupione na wszystkich 
płaszczyznach, a problem ze śmieciami ma samorząd. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego powiedział, że gminy w 
naszym powiecie podniosły opłaty za śmieci. Pan Sułkowski powiedział, że problem z 
selektywną zbiórka śmieci jest i ubolewa, że mieszkańcy nie zostali poinformowani o 
sytuacji, dlaczego stawki za śmieci muszą wzrosnąć. Radny poprosił o wyjaśnienie, 
dlaczego jest stawka 10,50 zł, kiedy opłaty podatkowe muszą być zaokrąglone do 
pełnych złotych.   
Radny Karol Kalinka powiedział, że w sposób należyty nie została skontrolowana 
ilość wywożonych śmieci, a teraz zostały podjęte działania.  Radny powiedział, iż 
należy zastanowić się nad rozwiązaniem tego problemu, a później ewentualne 
podwyższenie opłaty zaśmieci. Na zakończenie Radny Kalinka poprosił o informację, 
ile zostało złożonych deklaracji w stosunku do liczby mieszkańców.  
Pani Bogumiła Gałka Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej poprosiła o informację, 
dlaczego podwyżka dotyczy tylko mieszkańców, a nie przedsiębiorców. Pani Prezes 
zgodziła się z radnym, że należy do mieszkańców docierać i uświadamiać, a ponadto 
system jest nieszczelny. System powinien obejmować wszystkich i wtedy nikt nie 
miałby interesu podrzucać innym śmieci.  



Pan Jarosław Brodala mieszkaniec powiedział, że problem śmieci jest ogromny 
mamy 15 tys. mieszkańców, a ile zostało złożonych deklaracji. Ponadto, czy zostało 
sprawdzone, czy osoby, które złożyły deklaracje płacą za śmieci. Pan Brodala 
poprosił o informację w sprawie pracodawców, jak płacą czy od kosza i pracownika. 
Kontynuując temat p. Brodala poprosił o informację w sprawie przeprowadzonych 
kontroli, czy były takie przeprowadzone, ponieważ brak kontroli powoduje, że 
mieszkańcy nie segregują. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK poinformował, że deklaracji zostało złożonych 
na 15 tys. mieszkańców 4300, co stanowi 55% populacji gminy. Mamy też osoby, 
które są przymuszane do złożenia deklaracji i wnoszenia opłat. Obecnie jest 
prowadzone ok 60 postępowań o wydanie decyzji w sprawie wysokości opłaty. W 
tym roku z uwagi na zmianę przepisów kontrole się nie odbyły, ale odbyły się w 
ubiegłym roku i zostały przeprowadzone w miejscach, gdzie była zła segregacja. 
Kontynuując temat p. Dyrektor powiedział, że nie mamy czasu, aby decyzję o 
podwyżce odsuwać w czasie, ponieważ odpady są odbierane na bieżąco, a faktury 
trzeba płacić, które miesięcznie wynoszą ok 180 tys. zł. Gdyby segregacja w nasze 
gminie wynosiła 50% byłby to bardzo dobry wynik, ale na dziś wynosi 30%. Każdy 
powinien zastanowić się, czy dobrze segreguje, żeby nie było trzeba podnosić opłat. 
Pan Wiesław Kras Kierownik Ref. Roś w odniesieniu do stawki w wysokości 10,50 
zł wyjaśnił, że zmieniona ustawa nie zobowiązuje do zaokrąglania stawki do pełnych 
złotych. W odniesieniu do pytania p. Prezes czy wszyscy są objęci systemem, tak 
przedsiębiorcy również są objęcie systemem odbioru odpadów, które powstają w 
wyniku produkcji. Przedsiębiorcy nie byli brani pod uwagę przy wyliczaniu stawki za 
śmieci.   Ponadto wyliczenia, które były zrobione dla obowiązujących na teraz stawek 
były zbyt liberalne, ponieważ uważaliśmy, że mieszkańcy do segregacji podejdą z 
wielką mobilizacją i będą to robić dobrze, ale jest inaczej. Mieszkańcy, którzy oddają 
śmieci niesegregowane powinni płacić 17 złoty, a nie stawkę 8,60 zł, ponieważ taką 
złożyli deklarację, która dotyczy śmieci segregowanych. Kierownik Kras 
poinformował, dlaczego nie ma zmiany stawek dla przedsiębiorców, ponieważ płacą 
od pojemnika i stawki przedsiębiorców obowiązują wyższe. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza w odniesieniu do złej segregacji śmieci 
powiedział, że problem tkwi w świadomości ludzi. Pokolenie, której jest 
reprezentantem jest pokoleniem straconym, dlatego 10 lat temu rozpoczęto edukację 
na temat segregacji śmieci od najmłodszych w przedszkolach. Dotychczas 
obowiązujące przepisy nie zezwalały na karania wspólnot mieszkaniowych i 
spółdzielni, oraz urząd nie stawiał na karanie, ale na edukację mieszkańców. Dziś 
wiemy, dodał p. Burmistrz, że mimo wszystko mieszkańcy źle segregują śmieci lub 
wcale. Kontynuujące temat p. Burmistrz powiedział, że przyszła pora, aby 
kontrolować i egzekwować. Burmistrz powiedział, że jeszcze niedawno był 
przeciwnikiem tego typu działaniom, ale obecnie innej możliwością, jak kontrole i 
egzekwowanie nie ma. Na pewno wszyscy zdajemy sobie sprawę, jak tu siedzimy, że 
nie wszyscy dobrze segregują, dodał p. Burmistrz. Na zakończenie p. Burmistrz 
powiedział, iż stawki zaproponowane w wysokości 10.50 zł i 21 zł nie wypełni pokryją 
koszty śmieci, które ponosi gmina. 
Pani Bogumiła Gałka Prezes Spółdzielni w sprawie karania Spółdzielni lub 
Wspólnoty. Pani Prezes powiedziała, że nie Spółdzielnia i Wspólnota tylko instytucje 
nie wywiązują się ze swoich obowiązków. Umowa został zawarta między 
mieszkańcem, a państwem. Kiedy mieszkaniec źle segreguje to jego należy karać, a 
nie spółdzielnię czy wspólnotę. Mieszkaniec złożył oświadczenie został pouczony o 
odpowiedzialności karnej, jeżeli ktoś nieprawidłowo kontroluje to konkretny 
mieszkaniec spółdzielni lub wspólnoty i jego można karać, a nie, jako 
odpowiedzialność zbiorowa wszystkich mieszkańców spółdzielni podobnie jak 
wspólnoty. Spółdzielnia została zobowiązana do zrobienia deklaracji zbiorczej i 



przekazania pieniędzy. Kontynuując temat p. Prezes powiedziała, że Spółdzielnia nie 
ma możliwości skontrolowania, czy mieszkaniec podał prawidłową liczbę 
mieszających, takie uprawnienia posiada gmina lub przedsiębiorstwo upoważnione 
przez gminę. Pani Prezes powiedziała, że nie może zgodzić się z takim 
stwierdzeniem, że spółdzielnia i wspólnota źle segreguje, to poszczególni 
mieszkańcy. Na zakończenie p. Prezes powiedziała, że nie spółdzielnia składa 
oświadczenie tylko konkretny mieszkaniec. 
Pan Wiesław Kras Kierownik Ref.Roś w odniesieniu do wypowiedzi p. Prezes 
powiedział, że nowa ustawa z lutego br. o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach zmieniła zapis, że osobą składającą deklarację jest wspólnota i spółdzielnia 
mieszkaniowa i odpowiedzialność ponosi wspólnota i spółdzielnia mieszkaniowa. 
Problem występuje w całej Polsce z segregacją w zabudowie wielorodzinnej. 
Mieszkańcy wspólnot i spółdzielni mieszkaniowej ponoszą odpowiedzialność 
zbiorową i powinni pilnować i zwracać uwagę na segregacje śmieci przez sąsiadów. 
Pani Bogumiła Gałka Prezes powiedziała, że w tej sytuacje będzie zmuszona do 
wystąpienia na drogę sądową przeciw gminie, ponieważ Spółdzielnia nie może 
ponosić odpowiedzialności zbiorowej za złą segregację niektórych mieszkańców.  
Pan Rober Lewandowski Burmistrz powiedział, że cieszy się, że jest dyskusja, 
ponieważ nie jest to łatwy problem do rozwiązania. Słyszymy, jakie stanowisko w tej 
sprawie ma p. Prezes. Pan Burmistrz powiedział, że to nie jest problem tylko małej 
ilości deklaracji, złej ściągalności, wysokości stawki, ale każdy z tych elementów jest 
problemem. W wyniku dyskusji pokazano, że jest problem, ale w ważnych kwestiach 
zostało robione wszystko, co można było zrobić.  Z poprzednią Radą była umowa, że 
nie od razu będziemy wyciągać konsekwencje. Obecnie są przeprowadzane 
kontrole, które doprowadzą do zbilansowania wydatków. Kontynuując p. Burmistrz 
powiedział, że nie łatwo udowodnić dla mieszkańca, czy segreguje, czy nie. 
Mieszkańcy, którzy dobrze segregują nadal robią to dobrze. W gminach naszego 
powiatu również, stawki wzrosły i tak w Obornikach za segregowane odpady 
mieszkaniec płaci 11,50 zł, a w Prusicach 12,80 zł, ponieważ system się nie domyka. 
Pan Burmistrz zwrócił się do p. Brodali, jeżeli ma jakieś sugestie to może wyjść z 
inicjatywą uchwałodawczą. Na zakończenie p. Burmistrz zawnioskował o 
zakończenie dyskusji i przegłosowanie uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek p. 
Burmistrza o zakończenie dyskusji.  
Wniosek otrzymał; 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”. 
Wniosek został przyjęty.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 8 głosami „za”  
           3 głosami „przeciw” 
           1 głosem „wstrzymującym”   
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.IX.76.2015 
 

Radna Halina Szaniawska postawiła wniosek o ogłoszenie 10 minutowej przerwy. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał wniosek pod głosowanie  
Wniosek otrzymał; 12 głosów „za”. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wznowił obrady o godz.1510. 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy złożył informację z podjętych 
zarządzeń za okres od 27.03.2015 r. do 30.06.2015, w którym zostało podjętych 
36 zarządzeń.  
1) w sprawie przedstawienia sprawozdania rocznego z wykonania Budżetu Gminy 



Żmigród za 2014 rok, 
2) pięć zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 

paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2015 r. 
3) pięć zarządzenia w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2015 r.. 

1. Zwiększono dochody i wydatki i kwotę 21.318,-zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 48.422.530,-zł, a wydatki wynoszą 47.671.679,-zł, 

2. Zwiększono dochody i wydatki i kwotę 123.367,-zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 48.545.897,-zł, a wydatki wynoszą 47.795.046,-zł, 

3. Zwiększono dochody i wydatki i kwotę 561.494,59 zł. Po zmianach dochody 

wynoszą 49.107.391,59 zł, a wydatki wynoszą 48.356.540,59 zł, 

4. Zwiększono dochody i wydatki i kwotę 13.240,- zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 49.120.631,59 zł, a wydatki wynoszą 48.369.780,59 zł, 

5. Zwiększono dochody i wydatki i kwotę 23.822,- zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 49.144.453,59 zł, a wydatki wynoszą 48.393.602,59 zł, 

4) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Publicznego 
Zespołu Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w Żmigrodzie za rok 
obrachunkowy 2014: suma aktywów 2.248.651,45, suma pasywów 2.248.651,45, 
zysk za 2014 r. 38.390,73, 

5) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Placówek 
Kultury w Żmigrodzie za rok obrachunkowy 2014: suma aktywów 8.090.846,44, 
suma pasywów 8.090.846,44, zysk za 2014 r. 185.179,34, 

6) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w drodze przetargu 
nieograniczonego lokal niemieszkalny nr 1a o pow.65,86 m2 położony w 
Żmigrodzie przy ul. PKWN nr 38 z przeznaczeniem na prowadzenie nieuciążliwej 
działalności gospodarczej, 

7) w sprawie rezygnacji z przysługującego Gminie Żmigród prawa pierwokupu 
własności nieruchomości oznaczonej, jako działka nr 138/7 obręb Borek o 
pow.0.2090 ha, 

8) w sprawie nabycia na rzecz Gminy Żmigród od Kamila Karola Kaczora prawo 
własności gruntu działki niezabudowanej, oznaczonej numerem 171/1 AM 1 o 
pow. 27m2 obręb Żmigródek z przeznaczeniem na poszerzenie gminnej drogi 
publicznej nr 102926 D. Cena nabytego gruntu została ustalona na kwotę 700 zł, 

9) w sprawie nabycia na rzecz Gminy Żmigród od Ewy Cepy prawo własności gruntu 
działki niezabudowanej, oznaczonej numerem 172/1 AM 1 o pow. 35m2 obręb 
Żmigródek z przeznaczeniem na poszerzenie gminnej drogi publicznej nr 102926 
D. Cena nabytego gruntu została ustalona na kwotę 934 zł, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie za porozumieniem stron prawa 
użytkowania wieczystego gruntu, położonego w Żmigrodzie, w części 
odpowiadającej działce nr 3/12 AM9 o pow.0.0132 ha, wydzielonej z działki nr 
3/10 AM 9 o pow.0.5206 ha, stanowiącą własność Gminy Żmigród, będącą w 
użytkowaniu wieczystym Polskiego Związku Działkowców w Warszawie do dnia 
12.12.2096 r.  

11) w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomość niezabudowaną, stanowiącą własność Gminy Żmigród, położoną w 
obrębie Borzęcina w granicy działki nr 182/2 AM 1 o pow.0.0648 ha,   

12) w sprawie rozpatrzenia uwag złożonych do projektu zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla północno –wschodniej części miasta 
Żmigród  

13) w sprawie rozpatrzenia uwag złożonych do projektu zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych wzdłuż 
obwodnicy miasta Żmigród, 

14) w sprawie rozpatrzenia uwag firmy do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 18/15 i 18/18 w obrębie Dębno 



15) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w drodze przetargu 
nieograniczonego lokali niemieszkalnych nr 1 a o pow. 25,40m2 położony w 
Żmigrodzie przy ul. Wrocławskiej nr 13, z przeznaczeniem na prowadzenia 
nieuciążliwej działalności gospodarczej, 

16) trzy zarządzenia w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym na rzecz najemców lokale mieszkalne stanowiące własność 
Gminy Żmigród wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste procentowego udziału 
w gruncie w Żmigrodzie przy ulicach: Kolejowa 13/5,PKWN 5/1a, Wileńska 1/2, 

17) w sprawie zmiany zarządzenia dotyczącego Regulaminu Organizacyjnego 
Urzędu Miejskiego w Żmigrodzie,  

18) w sprawie upoważnienie pracownika urzędu do sporządzenia aktów 
pełnomocnictwa do głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 10 maja br., 

19) w sprawie powołania obwodowych komisji wyborczych do przeprowadzenia 
głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na 
dzień 10 maja br. 

20) w sprawie powołania koordynatora gminnego na terenie gminy Żmigród w 
wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 10 maja 
br. 

21) w sprawie powołania operatorów systemów informatycznych na terenie gminy 
Żmigród w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na 
dzień 10 maja br. 

22) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia członkostwa w Obwodowej Komisji 
Wyborczej nr 7 w Borzęcinie w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 10 maja br. 

23) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia członkostwa w Obwodowej Komisji 
Wyborczej nr 7 w Borzęcinie w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 24 maja br. 

24) w sprawie uzupełnienia składu Obwodowej Komisji Wyborczej nr 7 w 
Borzęcinie w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na 
dzień 24 maja br. 

25) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących Budżetu 
Obywatelskiego Żmigrodu na 2016 r. 

26) w sprawie przedłożenia projektów uchwał na sesję w dniu 30.06.2015 r. 
Inne informacje: 
Strategia gminy  
Pan Burmistrz złożył podziękowanie dla Dolnośląskiej Federacji Organizacji 
Pozarządowych za dobrą pracę w opracowaniu Strategii Zrównoważonego Rozwoju 
Gminy Żmigród na lata 2015-2020. Ponadto p. Burmistrz podziękował Zespołowi 
oraz wszystkim, którzy czynnie uczestniczyli w powstaniu tego dokumentu.  
Informacje: 
Pan Burmistrz poinformował o powołaniu w kolejną rocznicę wyborów 
samorządowych 1992 r. Konwentu Wójtów i Burmistrzów Subregionu 
Wrocławskiego, do którego weszły prawie wszystkie gminy województwa 
dolnośląskiego. Konwent będzie spotykał się, co jakiś czas, aby uzgadniać ważne 
rzeczy oraz będzie miał możliwość zapraszania gości. Pierwsze spotkanie odbyło się 
w Strzelinie, na które zostali zaproszeni wszyscy członkowie zarządu tj. wojewoda, 
wicewojewoda, marszałek województwa. Spotkania Konwentu było ważne pod kątem 
konsultacji, przekazania informacji i bolączek, z którymi borykają się samorządowcy, 
oraz ma większą siłę przebicia.   
Dofinansowania  
Gmina pozyskała dotację na trzy drogi tj. dwie drogi w Radziądzu i jedną w Dębnie. 
Klucz Sukcesu   



Pan burmistrz powiedział, że gratulacje za otrzymany Klucz Sukcesu należy się 
wszystkim, którzy pracowali i pracują dla dobra gminy. Kryteria, jakimi kierowała się 
Kapituła to dynamika wzrostu dochodów własnych, udział wydatków inwestycyjnych 
w wydatkach budżetu gminy, aktywność władz gminy w pozyskiwaniu zewnętrznych 
środków finansowych na inwestycje gminne, pozyskiwanie inwestorów, 
przygotowanie infrastruktury dla innych inwestycji, działalność promocyjna i 
współpraca z podmiotami gospodarczymi. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad interpelacji i zapytań. 
Wiceprzewodnicząca rady Maria Rybka skierowała zapytanie do p. Waldemara 
Wysockiego Starosty Powiatu Trzebnickiego, co z drogą Kędzie –Barkowo. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego poinformował, że droga 
Kędzie –Barkowo nie została ujęta w budżecie na 2015 r. Odbędzie się spotkanie z 
mieszkańcami, w którym będzie uczestniczył Dyrektor ZDP i będziemy dążyć do 
tego, aby droga ta znalazła się w budżecie na 2016 r. oraz Starostwo wystąpi o 
środki zewnętrzne, aby zadanie zrealizować. Ponadto p. Starosta poinformował o 
opracowanym harmonogramie, który pokazuje ile zostało przyznanych środków na 
drogi powiatowe. Kontynuując temat p. Starosta w powiedział, że powiat na drogi 
zaciągnie obligacje w wysokości 10 milionów złotych na cztery lata ze spłatą obligacji 
po roku 2023, ponieważ na dziś powiat jest zadłużony na kwotę 28 milionów złotych, 
którą należy spłacić do 2023 r. Następnie p. Starosta poinformował, jak obligacje w 
wysokości 10 milionów złotych zostaną podzielone na drogi według klucza i tak: od 
procentu mieszkańców gminy w stosunku do powiatu, od procentu dróg powiatowych 
w gminie w stosunku do powiatu. Według tych kryteriów gmina Żmigród dostanie 
2.200.144,-zł.W budżecie Starostwo proponuje ująć schetynówkę drogę Powidzki –
Żmigród, na którą zapisało połowę kwoty przyznanej dla gminy Żmigród tj.1.100.000, 
-zł, a udział gminy Żmigród w budowie tej drogi to 10 tys. zł. Ponadto w budżecie 
Starostwo proponuje wprowadzić inwestycję chodnik w Korzeńsku w wysokości 150 
tys. zł. Propozycje zmian w budżecie są proponowane na dzisiejszej sesji 
powiatowej, która odbędzie się o godz.21. 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do p. 
Burmistrza, aby powiedział kilku słów na temat Kolegium Wójtów i Burmistrzów.  
Radny Sułkowski w sprawie drogi Kędzie- Barkowo powiedział, że będzie bardzo 
trudno zrealizować to zadanie, ponieważ w pierwszej kolejności radni będą chcieli, a 
by zostały zrealizowane drogi ( schetynówki), na które powiat otrzymał 
dofinansowanie.  Rady Sułkowski odniósł się do wypowiedzi p. Starosty w sprawie 10 
tys. zł, które gmina Żmigród przekazała, jako dofinasowanie do drogi Żmigród –
Powidzko, dodając, ze On sam był za przyznanie tylko 10 tys. zł na drogę powiatową. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy w sprawie Kolegium Wójtów i 
Burmistrzów.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił p. Burmistrza, aby do tego tematu 
wrócić w punkcie wolnych wniosków. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego przypomniał słowa 
Burmistrz Średniawskiego, którzy prosił, aby spraw powiatu nie poruszać na sesji, 
jeżeli Państwo sobie zażyczycie to jestem do Państwa dyspozycji, dodał p. Starosta.  
Sołtys Morzęcina zwróciła się do p. Starosty w sprawie remontu drogi powiatowej 
do sołectwa Morzęcino. Pani Sołtys poinformował, Ze obecnie droga jest w bardzo 
złym stanie z racji prowadzonych prac przy budowie drogi S5.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego wyjaśnił, że Zarząd 
Dróg Powiatowych ma spisane porozumienie z Firmą BUDIMEX. Droga do 
Marzęcina zostanie wyremontowana zgodnie z porozumieniem po zakończeniu 



budowy drogi S5.  
Sołtys Morzęcina to będzie w 2017 r.   
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do p. Sołtys, 
że trzeba być cierpliwym. Naprawa drogi teraz nic nie da, ponieważ ciężkie 
samochody z budowy drogi S5 ponownie ją zniszczą. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył temat tegorocznych DNI SMOKA. Radny 
odniósł się do występu gwiazdy, przypominając, że w tamtym roku ten temat był 
omawiany przez radnych z sugestią, aby gwiazda nie występowała w niedzielę, ale w 
sobotę. W tym roku gwiazda jednak wystąpiła w niedziele o godz.21.30 koncert 
opóźnił się, przed północą był jeszcze pokaz fajerwerków, a mieszkańcy Żmigrodu i 
dzieci nie mieli wolnego poniedziałku. Radny Kraszewski powiedział, że dla niego 
jest niedopuszczalne, że gwiazda występuje w niedzielę o godz. prawie 22, dodając, 
że nikt nie słuchał sugestii radny z tamtego roku. 
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec odniósł się do DNI SMOKA, iż popiera sugestię 
radnego Kraszewskiego, aby gwiazda występowała w sobotę. Następnie p. Brodala 
poprosił o informację na temat kosztów prowadzącego DNI SMOKA, ponieważ po 
mieście chodzi informacja, że prowadzący otrzymał 6 tys. zł. Ponadto p. Brodala 
poprosił o informację w sprawie kosztów całej imprezy DNI SMOKA. Kolejne pytanie 
Pana Brodala do p. Burmistrza dotyczyło udzielenia odpowiedzi na piśmie w sprawie 
zadłużenia gminy na dzień 30 czerwca br. włącznie z uchwałą podjętą na dzisiejsze 
sesji. Następnie p. Brodala poruszył temat przyznanego dla Gminy Klucza Sukcesu, 
iż promotor Gminy, który prezentował gminę dla Kapituły przyznającej klucz, otrzymał 
wynagrodzenie w wysokości 30 tys. zł, czy to jest prawda, zakończył p. Brodala. 
Kolejne pytanie p. Brodali dotyczyło basenu; tańszych biletów wejściowych na basen 
dla mieszkańców gminy Żmigród oraz usunięcie wady konstrukcyjnej projektanta 
wyjście z basenu przy zjeżdżalniach. Pan Brodala poruszył temat wolnych wstępów 
na basen z okazji dnia dziecka, Dni Smoka, czy w tej sprawie została podjęta decyzja 
administracyjna dotycząca zwolnień z opłaty za wejście na basen.  
Radna Bożena Żołnierowicz skierował zapytanie do p. Starosty, czy w podziale 
środków na drogi na okres czteroletni mieszczą się również, chodniki.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego potwierdził, że tak. 
Radna Bożena Żołnierowicz wyjaśniła, że przez miejscowość Borzęcin przebiega 
droga powiatowa, przy której nie ma chodnika. Budowa chodnika była przekłada do 
czasu wykonania kanalizacji. Na dziś kanalizacja została wykonana, a w sprawie 
wykonania chodnika nic się nie dzieje. Radna skierował zapytanie do p. Starosty, czy 
będą wykonywane inwestycje chodnikowe przy drogach powiatowych. Radna 
wspomniała również, o drodze Borzęcin-Morzęcino, że w 2017 r. drogą tą nie będzie 
można przejechać nawet rowerem. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego w sprawie drogi 
powiatowej Borzęcin-Morzęcino wyjaśnił, że do roku 2017, droga będzie poprawiana, 
aby umożliwić przejazd. Natomiast, który chodnik i droga będą wykonane ze środków 
starostwa będzie również, decydował Burmistrz Robert Lewandowski. Starostwo 
będzie pytać gminę, które drogi i chodniki wykonać w pierwszej kolejności. Na teraz 
w budżecie jest wpisana schetynówka Powidzko-Żmigród, chodnik w Korzeńsku i 
boisko przy szkole specjalnej. W dniu dzisiejszym Rada Powiatu nad proponowanymi 
zmianami w budżecie będzie obradować.  
Radny Rafał Zagórski poruszył temat dowozu uczniów do szkół starymi autobusami, 
w których nie ma klimatyzacji i śmierdzi. Czy przy ogłaszaniu przetargu można 
wskazać wymogi, jakie powinien spełniać transport. 
Radny Karol Kalinka w odniesieniu do uchwały śmieciowej poprosił o informację, 
jakie konkretnie działania kontrolne zostaną podjęte, a jakie do tej pory zostały 
podjęte. Radny ponowił pytanie w sprawie finasowania budowy Kampusu, dodając, 
że prosi o odpowiedź na piśmie. 



Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego w sprawie inwestycji 
drogowych na terenie powiatu powiedział, że powiat ma 2 miliony złotych na te 
zadanie. Radny wspomniał o przejmowaniu dróg powiatowych przez gminy, a jeżeli 
nie chce przejąć to niech gminy deklarują wysoki procent udziału w remontach dróg 
powiatowych.  Pan Sułkowski poprosił p. Burmistrza o informację czy ul. Kościuszki 
zostanie przejęta przez gminę. Następnie p. Sułkowski poprosił o informację, czym 
kierował się referat oświaty przy ustalaniu liczby uczniów w klasach pierwszych, które 
liczą po 25 uczniów. 
Sołtys Kanclerzowic poruszył problem i poprosił o informację w sprawie wykaszania 
poboczy przy drogach powiatowych i remontów dróg po zimie. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego w odniesieniu do 
zapytania Sołtysa z Kanclerzowic poinformował, że remonty dróg i koszenie poboczy 
jest realizowane. Na Gminę Żmigród od stycznia br. do dnia dzisiejszego Zarząd 
Dróg Powiatowych wydatkował kwotę ok.69 tys. na koszenie poboczy i remonty 
cząstkowe dróg.  
Sołtys Kanclerzowic poprosił o informację na temat drogi Kaszyce Milickie – 
Powidzko.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego poinformował, że na 
drodze Kaszyce Milickie –Powidzko została położona nowa nawierzchnia, rowy 
zostały wykoszone. Na zakończenie p. Starosta poinformował, że przekaże 
wszystkie sugestie dla p. Dyrektora ZDP. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz udzielił odpowiedzi na postawione pytania: 
Dni Żmigrodu 
Burmistrz poinformował, że nie przypomina sobie sugestii Rady w sprawie występu 
gwiazdy, dodając, że pamięta głos Radnego Kraszewskiego z taką sugestią.   
Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że nie miał powodu do podejmowania 
decyzji, że gwiazda ma wystąpić w sobotę. Następnie p. Burmistrz wymienił imprezy, 
które odbywają się w poszczególnych dniach w czasie Dni Żmigrodu. Jeżeli Rada 
podejmie stanowisko w sprawie gwiazdy to zostanie wzięte pod uwagę.  Pan 
Burmistrz powiedział, że obserwuje inne gminy, kiedy odbywają się występy gwiazd i 
w gminie Prusice gwiazda Zespół Kombi wystąpiła w niedzielę. W godzinach 
późniejszych, kiedy wystąpi gwiazda można uzyskać lepsze efekty światłem, dlatego 
występ gwiazdy został zaplanowany na godzinę 2130, a po ilości mieszkańców na 
występie nie można jednoznacznie powiedzieć, czy występ gwiazdy w niedzielę był 
problemem. Pan Burmistrz powtórzył, jeżeli będzie ze strony Rady sugestia o zmianę 
dnia występu gwiazdy zostanie to wzięte pod uwagę.  Na temat problemu ze 
zwierzętami w czasie wystrzałów fajerwerków, p. Burmistrz powiedział, że nie jest to 
kwestia bardzo ważna, czy znacząca. 
 

Jeżeli ktoś chce odpowiedź na piśmie to nich złoży wniosek na piśmie p. Burmistrz w 
tej sprawie zwrócił si do Radnego Karola Kalinki i Pana Jarosława Brodali. 
 

Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do pytania p. Brodali w sprawie zapłaty 
30 tys. zł dla promotora Klucza Sukcesu informując, że jest to kłamstwo. Zgłoszenie 
do Klucza Sukcesu jest bezpłatne, dodając, że te informacje przeczytał u p. Brodali 
na feisbuku, może Pan rozsiewa te plotki.   Pan Burmistrz odniósł się również, do 
pytania w sprawie konferansjera, który prowadził Dni Żmigrodu i otrzymał kilkaset 
złotych, a nie 6 tys. zł.   Dokładnych informacji na temat wysokości wynagrodzenie 
konferansjera p. Brodala otrzyma po złożeniu wniosku na piśmie.  W odniesieniu do 
karnetów p. Burmistrz powiedział, że karnet jest nagrodą dla najlepszych uczniów, a 
burmistrz ma prawa przekazać w imieniu gminy i w porozumieniu z dyrektorem. Jest 
to dobry gest i nie nadwyręża kwestii finansowych.  
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza Gminy odniósł się do pytania w 
sprawie liczby dzieci w oddziałach klas pierwszych Szkoły Podstawowej w 



Żmigrodzie poinformował, że podejmując w tym roku decyzję, konsekwencje tej 
decyzji będą skutkować przez kolejne 10 lat. Nie jest prawdą, że w szkołach 
wiejskich klasy są mniej liczne jest 8 osobowa klasa w Radziądzu ta szkoła budżet 
gminy sporo kosztuje, ale są klasy, które przekraczają 25 osób w szkole w Powidzku 
i Żmigrodzie. Pan Burmistrz zwrócił się do p. Sułkowskiego mówiąc, że chce Jego 
zapewnić, że klasy pierwsze nie będą większe jak 25 uczniów. Następnie p. 
burmistrz wspomniał o dotacji, które sukcesywnie, co roku są zwiększane i tak 
subwencja wynosi 7 milionów, a gmina do oświaty dopłaca ok.4 milionów złotych. 
Liczba dzieci spada, a liczba nauczycieli jest na takim samym poziomie, nie krytykuję 
tego, ale oceniam to, dodał p. Burmistrz.  Zaplecze sportowo dydaktyczne naszych 
szkół, należy do czołówki w województwie dolnośląskim.  Na zakończenie p. 
Burmistrz powiedział, że zajęcia w klasach tematycznych np. informatyki uczniowie 
będą dzieleni na mniejsze grupy, jest to wyjście na przeciw oczekiwaniom uczniów i 
rodziców.  
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK w Żmigrodzie odniósł się do cen wejściowych na 
basen. Pan Dyrektor poinformował, że Zespół Placówek Kultury funkcjonuje, jako 
instytucja kultury, którego głównym aktem prawnym jest ustawo o organizowaniu i 
prowadzeniu działalności kulturalnej, która mówi o finansowaniu instytucji kultury. 
Ustawa pozwala dyrektorowi na opracowanie cenników, które wdraża w swoim 
zakładzie.  Na basen został przygotowany i wdrożony cennik w zeszłym roku na jego 
otwarcie i ten sam obowiązuje w tym roku. Dyrektor poinformował, że cennik został 
przygotowany w oparciu przeprowadzonych analiz cenników basenów z terenu 
województwa dolnośląskiego.  Ceny, które zostały wprowadzone są najbardziej 
adekwatne to tego, czym dysponuje nasz basen. Na posiedzeniu Komisji, o której 
wspomniał radny Zagórski będzie można temat cen za wejście na basen 
przedyskutować i wypracować jakiś kompromis. Następnie p. Dyrektor odniósł się do 
uwagi p. Brodali w sprawie wady na basenie, wychodzenie z basenu przy 
zjeżdżalniach. Pan Dyrektor wyjaśnił, że nie jest to wada wykonania, ale konstruktor 
nie przewidział, że woda będzie się w tym miejscu wylewała i miejsce to zostało 
zabezpieczone workami z piasku, a ponadto nie należy wychodzić z basenu od 
strony zjeżdżalni. Kolejnym pytaniem p. Brodali były karnety na basen p. Dyrektor 
wyjaśnił, że tak jak p. Burmistrz powiedział karnety są nagrodą, a ponadto każdy 
karnet jest zapisywany z uzasadnieniem, dlaczego został przyznany. Pan Dyrektor 
poinformował, że w tym roku basen został przygotowany już w maju i mógł ruszyć od 
15 maja, ale ze względu na pogodę jego otwarcie nastąpiło dopiero 1 czerwca z 
okazji Dnia Dziecka i w tym dniu basen został udostępniony dla wszystkich 
bezpłatnie. Z okazji Dnia Smoka osoby, które wykupiły pakiet startowy i uczestniczyły 
w biegu mogły po godzinie 17 skorzystać z basenu. Pan Dyrektor odniósł się do Dni 
Żmigródku informując, że przeprowadzenie tego typu imprezy wymaga wielu 
pozwoleń i zabezpieczeń tj. policja i pogotowie, aby p. Burmistrz mógł wydać 
pozwolenie na przeprowadzenie masowej imprezy. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK w sprawie terminu kontroli śmieci poinformował, 
że od 1 lipca br. dwóch pracowników MZGK zostanie oddelegowanych do Firmy p. 
Lecha, którzy będą jeździć samochodem odbierającym śmieci. Pracownicy będą 
kontrolować, czy do samochodu zbierającego odpady zmieszane nie są wrzucane 
odpady, które tam nie powinny się znaleźć odpady BIO. Samochody z odpadami 
zmieszanym będą ważone puste, a następnie z odpadami. Kontrolowani będą 
również mieszkańcy, którzy zostali odnotowani przez Firmę p. Lecha, że źle 
segregują, podczas kontroli będą robione zdjęcia śmieci, które będą stanowić 
dokumentacje fotograficzną oraz będzie sporządzany protokół, który podpisze 
pracownik MZGK, pracownik Firmy LECH-MET i jeżeli będzie możliwe właściciel 
śmieci.  
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec powiedział, że ustawa, która reguluje prace 



samorządu gminnego i podległych jednostek jest ustawą o samorządzie gminnym, i 
atr.18 ustawy mówi, że Rada ma prawo podejmować uchwały ważne i istotne 
dotyczące gminy tj. w sprawie podatków i opłat. Rada podjęła uchwałę w sprawie 
Statutu ZPK, który jest najważniejszym dokumentem tej instytucji na podstawie, 
którego jednostka pracuje i dyrektor podejmuje zarządzenia o opłatach. Rada ma 
prawo podjąć uchwała, która będzie obligowała dyrektora do respektowania uchwał. 
Ponadto pracownik samorządu i jednostki nie może podejmować innych aktów, jak 
decyzji administracyjnych i zarządzeń.    
Radny Rafał Zagórski poprosił o informacje, jak będzie kontrolowana prawidłowa 
segregacja śmieci w budynkach wielorodzinnych wspólnot i spółdzielni 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK wyjaśniał, że w budynkach wielorodzinnych 
kontrola będzie obejmowała sprawdzenie deklaracji, czyli liczbę osób 
zadeklarowanych oraz na podstawie ilości zużytej wody przez rodzinę. Jeżeli nie 
będzie się zgadzać to będzie to podstawą do weryfikacji. Po zmianie ustawy 
śmieciowej postępowanie będzie prowadzone nie przeciwko najemcy czy 
właścicielowi, ale przeciwko wspólnocie lub spółdzielni, ponieważ deklaracje po 
zmianie ustawy złoży zarząd wspólnot i spółdzielni. 
Radny Leszek Kraszewski odniósł się do Dni Smoka mówiąc, że jest 
zbulwersowany wypowiedzią p. Burmistrza. Radni nie głosowali, czy gwiazda ma być 
w sobotę, czy niedziele, ale była to grzecznościowa sugestia i byliśmy jednogłośni w 
tym temacie, dodał radny Kraszewski. Kontynuując temat radny Kraszewski 
powiedział, że należy prowadzić politykę prospołeczną i należy wziąć pod uwagę, że 
mieszkańcy do pracy do Wrocławia jadą pierwszym pociągiem o godz. po czwartej. 
Radny Kraszewski jeszcze raz podkreślił, że występ gwiazdy w sobotę zapewni 
jeszcze większą frekwencje na imprezie. Rady Kraszewski poruszył temat budowy 
ronda i propozycji p. Burmistrz, żeby starostwo dołożyło się do budowy ronda w 
wysokości 25%, Pan Burmistrz powinien jechać do starostwa i rozmawiać o 
partycypacji w kosztach budowy ronda. Na zakończenie radny Kraszewski 
powiedział, że sesje są rzadko zwoływane. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w sprawie sesji powiedział, że sesje są 
zwoływane na wniosek i radni mogą wnioskować o zwołanie sesji. Jeżeli wniosków 
nie ma sesje nie są zwoływane. Zgodnie z ustawą jedna sesja na kwartał i to jest 
spełnione. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że nie będzie odnosił się do Dni 
Smoka, ponieważ udzielił odpowiedzi na ten temat. Burmistrz udzielił odpowiedzi na 
temat dowozów uczniów do szkół, że są brane pod uwagę zgłaszane sugestie przed 
ogłoszeniem przetargu oraz na bieżąco reagujemy na uwagi i sugestie zgłoszone 
przez młodzież na posiedzeniu komisji socjalnej w tym roku. Na temat budowy ronda 
p. Burmistrz powiedział, że pracuję dla dobra gminy i dba o interesy gminy. 
Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że jego sugestia była właściwa, ponieważ 
kwestia dofinansowania jest otwarta i jesteśmy przed realizacją zadania. Na temat 
drogi powiatowej Powidzko - Żmigród p. Burmistrz powiedział, że gmina podpisała 
porozumienie z powiatem i umowa powinna obowiązywać. Gmina do drogi dołożyła  
środki w wysokości 10 tys. zł i wniosek na budowę drogi został zaopiniowany 
pozytywnie. Pan Burmistrz powiedział, iż uważa, że gminy nie powinny 
dofinansowywać budowy dróg powiatowych w większych kwotach. Natomiast o 
przyszłości w sprawie dróg i chodników należących do powiatu należy rozmawiać. 
Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, iż ma nadzieję, że powiat przegłosuje 
zmiany, aby nie przepuścić ośrodków, które zostały przyznane.  
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego zwrócił się do Dyrektora 
MZGK, czy po wejściu nowej ustawy o opłatach, czy zakład nie powinien dla 
mieszkańców przygotować nowych formularzy płacowych za śmieci. 
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK wyjaśnił, że nie jest pracownikiem 



samorządowym tylko pracownikiem instytucji kultury mnie nie obowiązuje ustawa o 
samorządzie gminnym, ale ustawa o działalności kulturalnej. Na zakończenie p. 
Dyrektor ZPK zaprosił p. Brodalę, aby przedyskutować temat basenu. 
Pan Paweł Oleś Radny Powiatu Trzebnickiego poruszył temat związany z sesją 
Rady Powiatu i głosowane zmiany do budżetu, i zadaniem w Korzeńsku budową 
chodnika przy drodze powiatowej. Pan Oleś wspomniał jeszcze o głosowaniu na sesji 
powiatowej, które będzie trudne, ponieważ każdy będzie chciał głosować w swojej 
sprawie  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz ponowił apel, żaby nie poruszać tematów 
związanych z powiatem. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK odniósł się do pytania w sprawie opłat za śmieci. 
Pan Dyrektor poinformował, że dla mieszkańców zostały przygotowane książeczki 
opłat za śmieci, w których nie zostały wpisane kwoty, ponieważ mogą się zmieniać w 
zależności od decyzji składanej przez mieszkańca, a może i opłata za śmieci po 
kontrolach zostanie zmieniona. Ponadto, każdy mieszkaniec zostanie zawiadomiony 
o zmianie stawki za śmieci.  
Sołtys z Węglewa w sprawie utrudnień z przejazdem dla mieszkańców, droga 
powiatowa wyłączona z ruchu, a zbliża się okres żniw. 
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego poinformował, że zleci 
temat dla Dyrektora ZDP, aby sprawdził.  
Radni nie wnieśli innych interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wolnych wniosków. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK w imieniu mieszkańców i swoim sołectwa Borek 
poprosił o interwencje w sprawie załatania dziur na drodze powiatowej Czarny Las –
Żmigródek. 
Radny Karol Kalinka poruszył temat dewastacji na przystanku PKP przejścia 
podziemnego oraz kradzieży lamp oświetleniowych w miejscowości Garbce. Radny 
zwrócił się do Sołtysa żeby uczulił mieszkańców, aby zwrócił uwagę na obiekt stacji.  
Radna Halina Szaniawska przypomniała deklarację Dyrektora ZPK, który w czasie 
spotkania na komisji z młodzieżą, zapewnił o organizacji dyskoteki w ZPK. Od marca 
br. na terenie ZPK nie odbyła się żadna dyskoteka, takie informacje radna 
Szaniawska otrzymała od młodzieży. Kontynuując temat radna Szaniawska 
powiedziała, ze zbliża się okres wakacji i na pewno rodzice chcieliby, aby ich 
pociechy bawiły się na dyskotece w Żmigrodzie. Na zakończenie radna odczytał e-
mail, który otrzymała od młodzieży, którzy mówił o rozczarowaniu i poprosiła 
Dyrektora ZPK o skupieniu się na temacie.  
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec ponowie poruszył temat projektu uchwały, który 
przedłożył dla radnych oraz poinformował o ofertach cenowych w gminie Prusice i tak 
karnet dla mieszkańca na miesiąc do ośrodka rekreacyjnego kosztuje 68 zł dla 
pozostałych 168 zł, Rawicz basen 6 zł/ godz. dla mieszkańca, 8 zł/ godz. dla 
pozostałych. Ponadto gmina Rawicz wprowadziła bonifikatę dla dużej rodziny z 
Rawicza i wstęp kosztuje złotówkę. Milicz kąpielisko wstęp na basen kosztuje 6 zł, 
dla mieszkańca 4 zł, że wszyscy na około promują swoich mieszkańców, ponieważ 
mieszkańcy gmin ponosili koszty budowy.  Na zakończenie p. Brodala powiedział, że 
w gminie Żmigród mamy biedne rodzin i należy im pomóc, bo gdzie mają spędzić 
wolny czas, jak nie na basenie. Pan Brodala powiedział, że to nie jest jego inicjatywa, 
ale mieszkańcy chcą być promowani przy wejściu na basen.  Jest to pierwsza 
oddolna inicjatywa uchwałodawcza radny Kalinka i radny Andrzejewski podpisali się 
pod tym projektem uchwały i wnieśli pod obrady dzisiejszej sesji, powiedział p. 
Brodala. Na zakończenie p. Brodala zwrócił się, o jak najszybsze zwołanie komisji w 
tej sprawie, aby nie tracić sezonu i wprowadzić te udogodnienia dla mieszkańców 
naszej gminy.  



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że inicjatywy oddolne są bardzo 
cenne, a w tej sprawie spotka się komisja socjalna i temat zostanie 
przedyskutowany. Stawki na basen mogą być wprowadzone przez Dyrektora ZPK w 
uzgodnieniu z radnymi i mieszkańcami. 
Radna Maria Rybka powiedziała, że zgadza się z wypowiedzią radnej Haliny 
Szaniawski i popiera młodzież w sprawie organizacji dyskotek. Radna dodała, że 
młodzież zgłasza również potrzebę cyklicznych zajęć z tańca. Następnie radna 
Rybka zwróciła się do Starosty z prośbą o wykoszenie poboczy przy drodze 
powiatowej oraz remont bieżący drogi do Bychowa w związku z organizacją 
gminnych Dożynek w Bychowie. 
Radny Leszek Kraszewski postawił wniosek: 
- w sprawie przeglądu placów zabaw i przeglądu sprzętu na placach zabaw i jego 
naprawa, 
- przedstawić wyjaśnienia w sprawie zatrudnienia w PGK, 
- w sprawie wywiadów z radnymi, które ukazały się w Wiadomościach Żmigrodzkich 
po wyborach. Wywiady powinny zostać przeprowadzone ze wszystkimi radnymi, 
dodał radny Kraszewski, 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że w tej sprawie porozmawia z 
redakcją Wiadomości Żmigrodzkich. 
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK powiedział, że w czasie spotkania młodzież 
poinformował o swoich oczekiwaniach ze strony ZPK. Dyrektor poinformował, ze do 
takich rozwiązań doprowadza. Młodzież pytała o kino i takie kino kameralne będzie w 
ZPK. Dyrektor odniósł się do dyskotek, o które młodzież zabiega i chciała, żeby 
odbywały się, co tydzień. Pan dyrektor wyjaśnił, że nie jest to możliwe ze względu na 
rezerwację sal, które zostały dokonane. Kontynuując temat p. Dyrektor poinformował, 
że dyskoteka odbyła się. Osoby, które w tym dniu brały udział w dyskotece w 
Prusicach zjawiły się w Żmigrodzie. Ochrona, która w tym dniu pracowała na 
dyskotece w Żmigrodzie utrzymała spokój na dyskotece, ponieważ źle zachowującą 
się młodzież wyprowadziła na zewnątrz. Na zewnątrz młodzież zachowywała się 
niestosowanie.  Następnie p. Dyrektor ZPK poinformował o ofercie wakacyjnej, która 
jest dostępna na stronie internetowej ZPK ( plan imprez na wakacje stanowi 
załącznik do protokołu). W odniesieniu do pytania radnej Rybki w sprawie nauki 
tańca wyjaśnił, że ZPK jest na etapie poszukiwania instruktora. 
Radna Halina Szaniawska powiedziała, że nie otrzymała odpowiedzi na pytanie. 
Kontynuując temat p. Radna powiedziała, że nie ma dziecka w tym wieku, ale byłaby 
spokojniejsza, gdyby jej dziecko bawiłoby się na dyskotece w Żmigrodzie, a nie w 
Rawiczu czy Prusicach. Radna Szaniawska odniosła się również, do opieki nad 
młodzieżą na dyskotece, że chętnie będzie pilnowała młodzieży, jeżeli pracownicy 
ZPK są niedyspozycyjni. 
Pan Dariusz Skiba dyrektor ZPK powiedział, jeżeli w ZPK jest organizowana 
impreza to młodzież z Prusic przyjeżdża do nas. Dyrektor powiedział, że jest za 
organizacją dyskotek, ale bezpieczeństwo na tych dyskotekach powinno być na 
najwyższym poziomie. Pan dyrektor zaproponował, żeby młodzież zjawiła się u niego 
i na ten temat z nim porozmawiała i zostanie ustalone, jakie te dyskoteki mają być.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że zgłoszony wniosek przez 
radnego Leszka Kraszewskiego w sprawie zatrudnienia w PGK zostanie wysłany do 
p. Prezes.   
Radny Rafał Zagórski odniósł się do zachowania młodzieży, która uczestniczyła w 
dyskotece w ZPK. Młodzież po opuszczeniu dyskoteki zachowywała się 
skandalicznie jak bydło, demolowała samochody, dochodziło do bójek, wyzywała 
policjantów Został ściągnięty dodatkowo został patrol policyjny. Radny powiedział, że 
nie jest przeciwny dyskotekom tylko młodzieży, która po dyskotece nie potrafi 
normalnie się rozejść do domu.    



Radna Halina Szaniawska w odniesieniu do wypowiedzi radnego Rafała 
Zagórskiego powiedziała, że nie życzy sobie, aby o młodzieży mówić bydło …. 
Radny Rafał Zagórski wyjaśnił, że nie mówi o wszystkich, a jak nazwać młodzież, 
która niszczy i demoluje. Następnie radny Zagórski odniósł się do wniosku p. Brodali 
w sprawie niższych opłat dla mieszkańców, jak ustalić czy osoba, która kupuje bilet 
jest mieszkańcem naszej gminy, jeżeli w nowych dowodach nie ma miejsca 
zameldowania. Ponadto osoba, która siedzi w kasie nie ma uprawnieni do 
legitymowania, a jedynie uprawnienie do sprzedaży biletu. Na zakończenie radny 
Zagórski powiedział, że w sprawie cen biletów na basen odbędzie się posiedzenie 
komisji socjalnej w lipcu. 
Pan Jarosław Brodala Rawicz wprowadził Kartę Dużej Rodziny Rawicką i Kartę 
Mieszkańca i mając taką kartę problem jest rozwiązany. 
Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie placów 
zabaw. Został podpisany wniosek o kompleksową kontrolę placów zabaw również, 
pod kątem BHP. Place zabaw, które są przy świetlicach i podlegają pod ZPK, a przy 
szkołach pod dyrektorów szkół. Place zabaw, które nie podlegają pod ZPK i szkoły 
problemy zgłasza sołtys. 
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z sesji nr VIII. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr VIII. 
Protokół został przyjęte jednogłośnie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do przewodniczących komisji, aby 
posiedzenia w okresie wakacyjnym organizowali z odpowiednim wyprzedzeniem.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że p. Prezes PGK udzieliła 
odpowiedzi na zapytanie p. Jarosława Brodali z poprzedniej sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM IX SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.17 30. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 

 


